
Městská  teplárna  ochránila  své
zákazníky před nevídaným růstem
cen
Ve složitých podmínkách roku 2022 Teplárna České Budějovice ochránila své
zákazníky před bezprecedentními výkyvy na energetických burzách. V průběhu
zmíněného  roku  své  ceny  ani  jednou  nezvýšila  a  udržela  je  na  úrovni  před
energetickou krizí.

„Zajistit  bezpečné  dodávky  tepelné  energie  za  stabilní  udržitelnou  cenu  je
dlouhodobým prioritním cílem vlastníka, Města České Budějovice, který významně
posiluje důvěru zákazníků v tento tradiční lokální zdroj fungující na principech
sdílení  energetické  infrastruktury.  Meziroční  růst  průměrné  ceníkové  ceny
tepelné energie nedosáhl ani reálného růstu roční průměrné inflace. Zkušený tým
zaměstnanců teplárny přitom odvedl výbornou práci v provozně komplikovaném
období,  kdy byl  v  rámci  naplňování  cílů  Strategie  pro zelené město ukončen
provoz jednoho ze dvou hnědouhelných kotlů v areálu na Novohradské ulici. Nyní
probíhá  výstavba  retrofitu  kotle,  který  bude  energeticky  zpracovávat  dřevní
štěpku,“ říká Tomáš Kollarczyk, místopředseda představenstva.

Průměrná roční teplota dosáhla 10,38 °C, což byla nejvyšší hodnota za posledních
padesát let. Topná sezóna se navíc meziročně zkrátila o 24 dnů na celkových 235.
První postcovidový rok zároveň přinesl skokové zdražení cen ostatních energií a
paliv,  zvláště elektřiny a zemního plynu v důsledku konfliktu na Ukrajině.  To
přimělo  domácnosti,  podniky  a  instituce  k  zavádění  mnohdy  drastických
úsporných  opatření  souvisejících  se  snížením produkce,  omezováním provozu
nebo na úkor standardního komfortu.

Prodej tepla v roce 2022 se proto meziročně snížil o 9,8 procenta na 1 460 tis. GJ.
O 3,3 procenta se meziročně snížil také objem prodané elektřiny.

Vysoká  důvěra  v  městskou  teplárnu  se  projevila  i  zájmem  o  připojení
k teplárenské distribuční síti. V roce 2022 byly sjednány nové odběry v celkové
výši  15  437  GJ.  Mezi  nejvýznamnější  počiny  patří  nové  objekty  v  areálu
Nemocnice a nové bytové domy.
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„Podařilo se nám připojit všechny developerské projekty vznikající ve městě tam,
kde to bylo technicky možné. Zvyšování počtu odběrných míst distribuční sítě je
dobrým předpokladem pro stabilní provozování lokální komunitní energetiky s co
nejlepším efektem pro zákazníky,“ dodal místopředseda.

Podle schválené Strategie pro zelené město pokračoval také koncepční rozvoj
společnosti zahrnující retrofit kotle K12, v němž se bude nově využívat i biomasa v
podobě dřevní štěpky. Spolu s novou technologií spalování se instalují také nové
spalinové filtry pevných látek, ve výstavbě jsou také uzavřený sklad s logistikou
nového paliva.

Mezi další realizované investice patří náhrada vybraných parovodních rozvodů za
horkovody  nebo  napojení  budovaného  technologického  parku  VGP  v  oblasti
Světlíky na horkovodní systém.

Po celý loňský rok probíhaly práce na dostavbě horkovodního napáječe z jaderné
elektrárny v Temelíně, který buduje akciová společnost ČEZ. Od podzimu 2023 se
tento  napáječ  stane  dalším zdrojem tepelné  energie  pro  distribuční  soustavu
zásobování tepelné energie v krajském městě.

Záměr vybudovat  zařízení  na energetické využívání  odpadů s  roční  kapacitou
160 000 t odpadů získal loni v dubnu souhlasné stanovisko Ministerstva životního
prostředí.  Další  navazující  přípravné  kroky  již  probíhají  odděleně  v  dceřiné
akciové společnosti ZEVO Vráto.

„Strategie  pro  zelené  město  nám  umožní  postupně  dekarbonizovat  místní
energetiku  před  rokem  2030.  Základem  je  využití  lokálních  bezemisních  a
obnovitelných zdrojů energie v souladu s principy cirkulární ekonomiky,“ dodal
Tomáš Kollarczyk.

Teplárna průběžně provádí řadu opatření reflektujících zpřísňující se evropskou a
národní legislativu a pokračuje tak ve významném snižování skleníkových plynů,
zvláště emisí CO2, vyžadovaných evropskou agendou Green Deal.


